
Instància que presenta el grup municipal de la CUP en relació amb possibles inversions de 
l’ACA al municipi i sobre la gestió dels recursos hídrics dels pantans de Riudecanyes i de 
Siurana.

Exposa:

Que el 3 de juliol de 2019 va tenir lloc la Comissió de Medi Ambient i Sostenibilitat del 
Parlament de Catalunya per a informar sobre la gestió dels recursos hídrics dels pantans de
Riudecanyes i de Siurana amb els següents compareixents:

- Miquel Àngel Prats i Fabra, administrador de la Comunitat de Regants del Pantà de 
Riudecanyes
- Lluís Ridao Martín, director de l’Agència Catalana de l’Aigua

Que en aquesta compareixença es va exposar informació relativa a la gestió dels recursos 
hídrics dels pantans de Riudecanyes i de Siurana, informació sobre el desenvolupament de 
la taula de concertació del Siurana-Riudecanyes, així com informació sobre possibles 
actuacions per millorar l’ús i la gestió dels recursos hídrics a les comarques del Baix Camp i 
el Priorat.

Que el grup municipal de la CUP vol conèixer l’estat de la qüestió en relació a l’Ajuntament 
de Riudoms.

Demana:

Que l’Ajuntament de Riudoms confirmi o desmenteixi les següents afirmacions i proporcioni 
la informació següent en relació a l’ACA:

- En el marc de la Taula de concertació del Siurana-Riudecanyes, l’Ajuntament de Riudoms 
ha facilitat dades sobre la necessitat hídrica del municipi? En cas afirmatiu, sol·licitem que 
se’ns entregui una còpia de la documentació presentada.

- L’ACA s’ha dirigit a l'Ajuntament de Riudoms per realitzar algun tipus d’estudi i/o actuació 
en relació a l’aprofitament les aigües reutilitzables a la depuradora de Riudoms per tal que 
siguin reutilitzades pel reg agrícola? 

En cas afirmatiu, sol·licitem que se’ns faciliti la informació i el resultat d’aquest estudi. En 
cas negatiu, l’Ajuntament de Riudoms ha demanat o té previst demanar proactivament el 
suport de l’ACA per tal de realitzar estudis i/o actuacions d’aquest tipus?

- L'ACA ha instat a l'Ajuntament de Riudoms a cercar fons alternatives per deixar de fer ús 
de l’aigua de la Comunitat de Regants de Riudecanyes? En cas afirmatiu, quin tipus de 
suport s’ha rebut per part de l’ACA per dur a terme aquest canvi? 



En cas negatiu, l’Ajuntament de Riudoms ha demanat o té previst demanar proactivament el
suport de l’ACA per tal de realitzar actuacions i minimitzar així la dependència de les fons 
hídriques procedents de la Comunitat de Regants de Riudecanyes?

- Al municipi de la Selva del Camp, l’ACA està redactant el projecte d’ampliació del ramal de 
connexió del CAT per tal que aquest municipi no utilitzi aigua provinent de la Comunitat de 
Regants de Riudecanyes. L’Ajuntament de Riudoms té constància que l’ACA vulgui realitzar 
una actuació similar al municipi de Riudoms? 

En cas afirmatiu, en quin estat es troba aquest estudi? En cas negatiu, l’Ajuntament de 
Riudoms ha demanat o té previst demanar proactivament el suport de l’ACA per tal 
d’ampliar el ramal de connexió del CAT per a la captació d’aigua del CAT a Riudoms?

- L’ACA publica anualment convocatòries de subvencions per a inversions de millora i/o 
recuperació de captacions subterrànies. Quines sol·licituds d’aquest tipus ha presentat 
l’Ajuntament de Riudoms? Demanem que s’especifiqui l’any i el títol de la sol·licitud, així 
com també si ha estat concedida i l’import de la subvenció corresponent.

Que l’Ajuntament de Riudoms confirmi o desmenteixi les següents afirmacions i proporcioni 
la informació següent en relació a la Comunitat de Regants del Pantà de Riudecanyes:

Durant el transcurs de la comissió el Sr. Miquel Àngel Prats i Fabra va dir: 

«Tothom que té drets de reg, tots tenen una declaració de finca dient per on es pot regar: 
quin polígon, quina parcel·la i quina toma/pressa del pantà es pot subministrar»

Segons la documentació rebuda pel grup municipal de la CUP (document adjunt) es posa 
de manifest que l’Ajuntament de Riudoms no disposa de la informació relativa a quina finca 
van associats els drets de reg dels quals disposa. Per tant, demanem a l’Ajuntament de 
Riudoms que es posi en contacte amb la  Comunitat de Regants del Pantà de Riudecanyes 
per clarificar aquesta informació i que una vegada finalitzat aquest procediment ens trameti 
novament el llistat de drets de reg amb la finca associada que els hi correspon.


